

# **COLONEL S.J.L.P. BELLEY, CD**

**DIRECTOR SUPPORT OPERATIONS  
COORDINATION**



Colonel Steeve Belley was born in Chibougamau, Québec and possesses a Bachelor in Political Science from the University of Montreal. He enrolled in the Canadian Armed Forces in 2004 as a Direct Entry Officer.

Upon completion of basic training, he was posted to 19 Wing Comox as the Wing Supply Officer. After learning all the complexities of Supply, he was posted to 4 CFMCU (Canadian Forces Movement Control Unit) in Montreal as a Detachment Commander.

His passion for Operations brought him to apply for the Canadian Special Operations Command (CANSOFCOM) as a Supporter. After 3 years doing S4 functions with different Tactical Units within CANSOFCOM, he was promoted to Major and employed as J4 Mobility with CANSOFCOM in Ottawa. Posted to Gander, Nfld, he assumes the duties and responsibilities of the Logistics Engineer Officer and Deputy Wing Commander at 9 Wing Gander from 2013 to 2015. He also completed a 6 months tour as part of Op Reassurance within the NATO Supreme Headquarters Allied Powers Europe (SHAPE) in Casteau, Belgium.

In 2015, he attended the Joint Command and Staff Program (JCSP) graduating in June 2016 with a Master Degree in Defence studies and proceeded to 2 Wing as DCO of 2 Air Expeditionary Squadron.

In May 2017, he was promoted to the rank of Lieutenant-Colonel and he became the Commanding Officer of the 2 Expeditionary Readiness Center (2 ERC) as well as he received the honor to take up the challenge as the Deputy Wing Commander. After a busy year, he was appointed Commanding Officer of 2 Operational Support Squadron while simultaneously assuming his duties as Deputy Wing Commander. Following a hectic three year at 2 Wing, he was posted to 1 Canadian Air Division as A4 Logistic Operations and Plans.

In 2021, he got selected to attend the National Security Program at the Canadian Forces College where he got promoted to his current rank. In 2022, he is posted to the Strategic Joint Staff as the Director Support Operations Coordination. Col Belley shares his life with his wife and their 2 sons.

# **COLONEL S.J.L.P. BELLEY, CD**

**DIRECTEUR COORDINATION DES OPÉRATIONS  
DE SOUTIEN**



Le Col Steeve Belley est né à Chibougamau, Québec et possède un Baccalauréat en science politique de l'Université de Montréal. Il s'est enrôlé dans les Forces Armées Canadiennes (FAC) en 2004 sous le programme d'enrôlement direct des officiers.

Après avoir complété l'entraînement de base, il a été muté à la 19e escadre comme officier d'approvisionnement de la base. Après avoir appris les complexités du système d'approvisionnement, il a été assigné à la 4e Unité de contrôle de mouvement des Forces canadiennes, comme Commandant (Cmdt) de détachement.

Sa passion pour les opérations l'a amené à appliquer pour le Commandement des Forces d'opérations spéciales du Canada (COMFOSCAN) comme supporteur. Après trois ans au sein de différentes Unités tactiques en tant que S4 mouvement, il a été promu au grade de Major et employé au sein du QG du COMFOSCAN à Ottawa. Muté à Gander, il est devenu Cmdt de la section de logistique et d'ingénierie de la base, ainsi que Cmdt-adjoint de l'escadre de 2013 à 2015. Durant cette période, il a complété un tour de 6 mois au QG Stratégique de l'OTAN à Casteau en Belgique en tant que J4 mouvement pour l'Opération Reassurance.

En 2015, il a été sélectionné pour le Programme de commandement et d'état-major interarmées où il a complété une Maîtrise en étude de la défense. Suivant cette année d'étude, il a été affecté à la 2e escadre, au poste de cmdt-adjoint de l'Escadron expéditionnaire de la force aérienne.

Promu au grade de Lieutenant-colonel en mai 2017, il devient le cmdt du 2ième Centre de disponibilité opérationnel aérien de la 2 Ere (2 CDOE) et accepta également de relever le défi de cmdt adjoint de la 2 Ere. Après une année bien remplie, ce dernier fut muté à l'Escadron de support opérationnel de la 2 Ere comme cmdt. Suivant ces trois années, il a été muté à la 1ère Division Aérienne du Canada comme l'A4 Logistique Opérations et Plans.

En 2021, il est sélectionné pour le Programme de Sécurité Nationale du Collège des forces canadiennes et il est promu au rang de Colonel. Il occupe présentement la position de Directeur coordination des opérations de soutien de l'État-major interarmées stratégique des FAC. Le Col Belley partage sa vie avec sa femme et leurs 2 fils.